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tE na l0 godina i s
trom od 6,5 posto. U
)m plasmanu rijed je o
obveznicama u izno-
d 1,2 milijarde dolara,
romjenjivom kamat-
stopom od 6,625 po-

Te obveznice dospije-
. u srpnju 2020.
Obveznice se izdaju
ri se refinancirali kre-
koji dolaze na naplatu
okrio deficit drZavnog
aduna. "Mnogi nisu
<ivali izdanje ovih ob-
nica ali one 6e narn

makroekonomsku
rilnbst da provedemo
potrebne reforeme",

ro je ministar finan-
r lvan Suker. Dodao
la upis obveznica po-
uje da Hrvatska uLiva

ierenje doma6ih i me-
Hrodnih financijskih
Sta. (I.V.)r

ne zna
Znjavati

nonimno"o istaknula je
gica Spevec.
Znanje poduzetnika

ulezi AZTN-a vidi se
z podatka da se najvi-
Lale na postupke javne
bave, pa ihAZTN mora
,ucivati na DrZavnu ko-
isiju za kontrolu javnih
bava i druge institucije.

AZTN je do sada slu-

ieve naruSavanja trZi5-
r$akmice prijavljivao

akr5ajnim sudovima.
I 60 prijava kaana je
pdena samo u desetak
Sajevg pa u Agenciji
en{u kako 6e s novim
lstima nakon l. listo-
da moci aktivnije suz-
jati protuzakonita trZi5-
.'pun3anja. 0.V.) r

H|DO erscevrc,

t

vrlo agilno obnaia funk-
ciju generalnog tajnika

detkom godine in*io je
nadu u blagi oporavak ze-
malja zapadnog Balka-
na i fugoistoine Euro-
pe od posljedica recesije
u drugoj polovini godi-
ne te procijenio da opti-
mistidnije trendove treba
oiekivati u 2011. godini.
USli smo u drugu polovi-
nu godine i Bi5deviia pi-
tali ostaje li i sada kod tih
procjena.
- Gospodarska kriza osta-
vila je toliko teSke poslje-
dice da sam danas mnogo
umjereniji optimist nego
Sto sam bio prije dva mje-
seca kad sam najavio da
se u drugom dijelu ove i u
idu6oj godini mogu ode-
kivati blagi gospodarski
oporavci. Posljedice fi-
nancijske i ekonomske
krize u regiji bile su teZe
nego drugdje u Europi jer
su se odrazile na struktu-
ralne probleme ekonomi-

ja zemalla regije i jer su
razotkrile dubinske pro-
bleme i nedostatke po-
sttranzicij skih ekonomij a
Jugoistodne Europe. Dr-
Zave su se suodile s di-
lemama u imalaZenju
ekonomskih rje5enja,

budZetske restrikcije, a
matno manje na potica-

Do udara krize ovo
je bilo najZivlje

ekonomsko trZiSte
s visokim stopama

investicija. Sve je to
u kratkom razdoblju

nestalo

je proizvodnje i pohoS-
nje. Ono Sto problemima
daje dodatnu dimenziju,
to su polit idke okolnosti.
Nemogu6e je sakriti di-
njenicu da je ekonomski
i financijski udar do5ao
u trenutku kada je jugoi-
stok Europe, a napose po-
stjugoslavenski prostor,
tek podeo izlaziti iz po-
ratne zone i podeo se po-
litidki stabilizirati uz prve
znake ekonomskog rasta.

Znaii, rast je u zaietku
zaustavljen?
- Do udara krize ovo je
bilo najZivlje ekonomsko
trZi5te s visokim stopa-
ma investicija. Sve je to u
katkom razdoblju nesta-
lo. Ne samo da je zaustav-
ljen ekonomski rast, nego
su ponolno aktualizira-
ni politidki problerni koji
su. kao i ekonomij4 ima-
li trend blagog oporavka
s perspektivom da se ra-

ido Bifievi4
iikusni hrvatski
diplomat koji

Vije6a za regionalnu su- uvodenjem mjera Sted-

po: -nt-m1t 
ilio na

Investiclj e su\
politldke ste

Krizaje zaustavila ekonomski rast i ponovno aktl
dovoljno poticaja da se ekonomska i politicka kriz'
Zdravko Latal
latal@privredni.hr



uvj et ekonornske
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[bllnostl
l izirala stare polit itke probleme u regij i. Ni iz medunarodne zajednice nema

u reg|Jr sanrra

zrijeie. Sada5nji trendovi
otvaraju ozbiljna pitanja
o stanju i perspektivama u
velikom dijelu- regije. Na
zadnjim sastancima Vije-
ia za regionalnu suradnju.
a posebno na sastanku na
vrhu Sefova drZava i vla-
da 12 zemalja u Istanbulu,
osjetila se pojadana svijest
o potrebi jadanja uzaj amne
suradnje u traZenju odgo-
vora na te5ku ekonomsku
situaciju. Vlade su shvati-
le kako moraju izali izvan
granica svojih drZava da
bi rije5ile probleme unu-
tar granica. Sa zabrinuto-
36u vidim kako politidki
problemi u regiji postaju
dominantni. optere6ujuii
u mabroj mjeri moguino-
sti koje regionalna surad-
njapruin u rje5avanju eko-
nomskih teSko6a.

Sto iini ili ne iini metlu-
narodna zajednica da
podrZi zemlje u regiji na
putu ukupnog oporav-
ka? Postoje miSljenja da
su svi suvi5e zruzelivla-
stitim nevoljama da bi
mislili na bududnost su-
sjeda...
- Ne vidim dovoljno poti-
caja meifunarodne zajed-
nice da se ekonomska kri-
za sanira. Bez invesliranja
u ekonomiju nema poli-
tiike stabilnosti i bojim
se da, ukoliko ovaj dio
Eurripe ostane optere6en
nerije5enim politidkim
sporovima, a istodobno
ne dode do obnove eko-
nomskih aktivnosti, sve
to moZe dovesti do jed-
ne dugotrajne ekonom-
sko-socijalne letargije, a
onda je po nekim scena-

rijima mogu6e odekivatr
i zabrinjavajuie tendenci-
je populizma i smanjenja
demokratskih kapaciteta.
Ipak, ohrabruje saznanje
da su zemlje regije pode-
le tragati za zajednidkim
rjeSenjima, da se podelo
razgovarati o realizaciji
konkretnih projekata koji
bi se ostvarili uz pomoi
medunarodne zajednice,
prije svega Europske ko-
misije i europskih institu-
cionalnih banaka. Nadam
se da ie se do jeseni for-
mulirati veliki regional-
ni infrastmktumi projekti,
kao Sto su obnova plovno-
sti rijeke Save i izgradnja
ietiristokilovoltnog dale-
kovoda izmetlu Makedo-
nije i Albanije, zatim pro-
jekti iz sektora energetike
i transporta jer investira-

nje u ekonomsko-socijal-
ne projekte je najbolja in-
vesticija u stabilnqst ovog
dijela Europe. Uvjeren
sam da ie medunarodna
zajednica, prije svega eu-
ropske institucije i banke,
imati interesa investirati u

i takvi projekti su najbo-
lji poticaj nacionalnim za-
konodavstvima na pufu za
EU da usklade propise,
dok sa stajaliSta Vijeia u
razdoblju koje slijedi po-
iinje primjena trogodiS-
nje strategije rada Vijeia
u prioritetnim podrudji-
ma kao Sto su energetika,
inliastruktura. hansport,
vodoprivreda. zaStita oko-
li5a, obrazovanje...

Kakva su dosada3nja
iskustva s otnovomtt Cef-
tom, koja kod nekih ila-
nica nije dobila prolaznu
ocjenu? Nije doSlo do ve-
deg protoka kapitala i za-
jedniikog nastupa na tre-
6im ffiiStima, a umjesto
toga iesti su bili trgovin-
ski ratovi zbog postoja-
nja necarinskih barijera
metlu ilanicama.
- Funkcioniranje Cef-
te nije u inavnoj nadlel-
nosti Regionalnog vijeda
za suradnju, ali cirkulira-
nje roba, kapitala i usluga
u Jugoistodnoj Europi bi
trebalo odraZavati stanje
politidkih odnosa, pa je
to na neki naiin i u na5em
djelokrugu rada. Moram
redi da ja osobno nisam
zadovoljan mjerom u ko-
joj je Cefta pridonijela ja-
danj u uzajamni h ekonom-
skih odnosa. Za to postoji

vile razloga. Mislim da
zbog politidkog' mentali-
teta politidka vodstva do
udara krize nisu bila spre-
mna iskoristiti potenci-
jale Cefte. Jo5 uvijek na
ovim prostorima postoje
politidki zazori i odnosi

jivladaju izmeddp$e-
dinih zemalja, ali i  unu-
tar samih dr2ava. Uz lo,
potaknute krizom. poie-
le su se pojavlj ivati mje-
re protekcionizma i zaiti-
te nacionalnih hZi5ta. Kad
govorim o tim politidkim
odnosima, ponajprije mi-
slim na odnose izrnedu
Pri5tine i Beograda koji
bitno oteZavaju frurkcio-
niranje Cefte. Idude godi-
ne predsjedavanje Ceftom
preuzima Pri5tina i ako se
ne3to do tada radikalno ne

0dnosi izmedu
Pri5tine i Beograda

bitno oteZavaju
funkcioniranje

Cefte. A
iduie godine

predsjedavanje
Ceftom preuzima

Pri5tina

promijeni na bolje, mogu
se odekivati daljnje kom-
plikacije. O tim stvarima
razgovaralo se i na sarn-
mitu u lstanbulu. Cefli je
odito potreban jedan novi
poticaj i odludniji pristup.
Tu debaru bi zajedno mo-
rali otvoriti Europska ko-
misija i Tajni5wo Cefte uz
potporu Regionalnog vi-
je(,aza suradnju. I

t-

p
jr
I\
S

4

,\
U

kr
st

c

u
z
L

pl

ti
2

r.
i
U

t l

k


	Hido0001.PDF.pdf
	Hido

